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Protokół 
z posiedzenia X Sesji Rady Gminy Poświętne, które odbyło się w dniu 29 maja 

2015 roku w godzinach 1206-1510 w Sali konferencyjnej urzędu gminy 
 
Posiedzenie otworzył i prowadził radny Skrzypek Przewodniczący Rady Gminy. Na 
podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Powitał zebranych radnych, zaproszonych gości, 
kierownictwa Gminy, sołtysów i kierowników jednostek. Przedstawił zaproszonych 
gości. 
Jako pierwszy z gości głos zabrał pan Helman Przewodniczący Stowarzyszenia Dolina 
Pilicy, który zaprezentował profil działalności stowarzyszenia oraz osiągnięte sukcesy. 
Zapoznał zebranych z możliwościami pozyskania środków finansowych przez 
Stowarzyszenie dla wsparcia działań inwestycyjnych prowadzonych przez gminy 
członkowskie. 

- radny Serafin stwierdził, że rzeka Pilica jest wspólnym mianownikiem gmin 
nadpilicznych, pozytywnie ocenił działalność stowarzyszenia pytając o 
wysokość składki oraz organizowane spotkania i wyjazdy Integracyjne. 

- pan Helman przedstawił warunki lokalowe stowarzyszenia, personel oraz 
wysokość składki, która wynosi 15 tys. zł od gminy członkowskiej, omówił 
zaangażowanie finansowe oraz zapoznał zebranych z formami wyjazdów 
organizowanych przez stowarzyszenie. 

- Wójt podziękował panu Helmanowi za przybycie oraz zaprezentowanie 
działalności stowarzyszenia, dodał, że przekazane informacje będą pomocne 
przy podejmowaniu uchwały o przystąpieniu gminy do stowarzyszenia, 

- pan Helman podziękował za zaproszenie, na zakończenie dodał, że 
stowarzyszenie kieruje się zasadą solidarności jednakowo dla wszystkich 
członków. 

- radny Skrzypek Przewodniczący Rady podziękował panu Helmanowi za 
przedstawienie informacji i przekazał głos przedstawicielom firmy 
Optimumlight zajmującej się alternatywnym oświetleniem ulicznym przy 
wykorzystaniu nowoczesnych technologii. 

- pan Ślęzak zaprezentował profil działalności firmy oraz korzyści wynikające z 
zastosowania nowoczesnego energooszczędnego oświetlenia. 

- radny Worach pytał o żywotność lamp, 
- pan Ślęzak oznajmił, że lampy mają bezterminową żywotność, trwałość oprawy 

zmniejsza się około 20% na przestrzeni 12 lat. 
- Wójt stwierdził, że niektóre gminy już podejmują kroki w kierunki zmiany 

rodzaju oświetlenia jednakże ostateczna decyzja należy do Rady. 
- pan Łoziński przedstawiciel firmy utylizacyjnej przedstawił możliwości 

pozyskania dofinansowania na eliminację azbestowych pokryć dachowych, 
omówił dostępne programy stosowane prze urzędy marszałkowskie, 

- pani Tomczyk sołtys Buczka pytała o koszty utylizacji eternitu, 
- pan Łoziński oznajmił, że obecnie szacunkowy koszt zdjęcia i utylizacji eternitu 

o powierzchni 100 m2 wynosi 2500 zł. 
W podjętej dyskusji radni pytali między innymi o: 

- radny Szufladowicz pytał o okres funkcjonowania programu, 
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- pan Sobczyk sołtys Studzianna pytał o sposób utylizacji eternitu, 
- radna Szufladowicz pytała o czas trwania procesu zdejmowania pokrycia 

azbestowego i programu, 
- pan Łoziński odpowiadając oznajmił, że program będzie funkcjonował do roku 

2016, jest duże zainteresowanie, program od zgłoszenia do odebrania eternitu 
trwa około 2 miesięcy. 

Radny Skrzypek Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie informacji i 
ogłosił 10 minutową przerwę. 
Po wznowieniu posiedzenia 
Ad.3. Na Sekretarza posiedzenia wybrano radnego Wiecheckiego – wyraził zgodę. 
Ad.4. Pani Grzybek Zastępca Wójta wniosła o wprowadzenie do porządku posiedzenia 
uchwały dotyczącej zmiany Statutu GOPS w związku ze zmianą lokalizacji ośrodka. 

- projekt uchwały wprowadzono do porządku obrad w punkcie 10 k. 
Za przyjęciem poniższego porządku z wprowadzonymi zmianami głosowano 
jednogłośnie. 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Wystąpienia zaproszonych gości. 
3.  Wybór Sekretarza Sesji. 
4.  Przyjęcie porządku obrad. 
5.  Przyjęcie protokołu z IX sesji. 
6.  Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
7. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2014. 
8. Informacja z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego. 
9. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2014. 
10.  Podjęcie uchwał: 
a)  w sprawie przystąpienia gminy Poświętne do Lokalnej Grupy Działania Dolina 
Pilicy siedziba w Tomaszowie Mazowieckim oraz upoważnienia Wójta Gminy 
Poświętne do reprezentowania w tym stowarzyszeniu, 
b) w sprawie zniesienia formy ochrony z drzewa uznanego za pomnik przyrody 
zlokalizowanego wokół Kościoła – Bazyliki Sanktuarium Matki Bożej 
Świętorodzinnej w Studziannie – Poświętne, 
c) w sprawie wyrażenia poparcia dla działań NU-MED Centrum Diagnostyki i Terapii 
Onkologicznej Tomaszów Mazowiecki II Sp. z o.o. mających na celu zawarcie umowy 
z Narodowym Funduszem Zdrowia na świadczenie usług medycznych z zakresu 
onkologii, 
d) w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 
nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 
położonych na terenie Gminy Poświętne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik, 
e) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi,   
f) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
w oddziałach przedszkolnych i innych formach wychowania przedszkolnego 
prowadzonych przez Gminę Poświętne, 
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g) w sprawie określenia wysokości dofinansowania posiłków dla dzieci 
uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Poświętnem filia Dęba z terenu Gminy 
Poświętne w roku szkolnym 2015/2016,  
h) w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu 
budżetowego w roku 2015 
i) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2015, 
j) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
k) w sprawie zmiany statutu GOPS. 
11.  Interpelacje radnych. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad.5. Przewodniczący Rady podał pod głosowanie protokoły z VIII Sesji Rady Gminy 
– przyjęty bez uwag, protokół z IX Sesji Rady Gminy przyjęty bez uwag. 
Ad. 6 Informację przedstawił pan Michał Franas Wójt Gminy. 

- radny Świąder zgłosił uwagi do prowadzonej inwestycji kanalizacyjnej w 
Małoszycach odnośnie sposobu porządkowania terenu i przywracania do stanu 
poprzedniego szczególnie rowów przydrożnych. 

- Wójt stwierdził, że wykonawca prowadzi inwestycję zgodnie z zapisami 
umowy, dodał, że będą monitorowane prace zakończeniowe firmy, zapewnił, że 
rowy zostaną odbudowane i naprawiona nawierzchnia asfaltowa. 

Ad.7 Pani Podlasek Kierownik GOPS przedstawiła informację z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2014, dodała, że pełna treść tej i 
pozostałych informacji została złożona w biurze rady. 
Ad.8. Informacja z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego przedstawiła 
pani Podlasek Kierownik GOPS. – uwag nie wniesiono. 
Ad. 9. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2014 przedstawiła pani Podlasek 
Kierownik GOPS – uwag nie wniesiono. 
Ad.10.a. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Poświętne do Lokalnej 
Grupy Działania Dolina Pilicy siedziba w Tomaszowie Mazowieckim oraz 
upoważnienia Wójta Gminy Poświętne do reprezentowania w tym stowarzyszeniu 
przedstawiła pani Grzybek Zastępca Wójta. 
- uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia gminy Poświętne do Lokalnej Grupy 
Działania Dolina Pilicy siedziba w Tomaszowie Mazowieckim oraz upoważnienia 
Wójta Gminy Poświętne do reprezentowania w tym stowarzyszeniu głosowano 
jednogłośnie ( 15 radnych brało udział w głosowaniu). 
Ad.10.b. Projekt uchwały przedstawił pan Barul pracownik urzędu, omówił procedury 
zmierzające do zniesienia formy ochrony oraz usunięcia niebezpiecznego drzewa. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony z drzewa uznanego za 
pomnik przyrody zlokalizowanego wokół Kościoła – Bazyliki Sanktuarium Matki 
Bożej Świętorodzinnej w Studziannie – Poświętne głosowano jednogłośnie. 
Ad.10.c. Projekt uchwały przedstawiła pani Grzybek Zastępca Wójta Gminy, 
uzasadnienie do stanowiska określonego w uchwale przedstawił pan Stępiński 
rzecznik prasowy Szpitala w Tomaszowie Maz. 
- uwag nie wniesiono, 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia poparcia dla działań NU-MED Centrum 
Diagnostyki i Terapii Onkologicznej Tomaszów Mazowiecki II Sp. z o.o. mających na 
celu zawarcie umowy 
z Narodowym Funduszem Zdrowia na świadczenie usług medycznych z zakresu 
onkologii głosowano jednogłośnie. 
Ad.10.d. Projekt uchwały przedstawił pan Glimasiński pracownik urzędu, dodał, że 
uchwała była szczegółowo omawiana na komisjach,  

- radny Worach wniósł wątpliwości dotyczące paragrafu 2 uchwały odnoszące 
się do wysokości ryczałtu, jaki był ustalony na rok, zacytował treść paragrafu 
dodał, że wygląda to na dodatkową opłatę podobnie jak przy wodzie, po drugie 
odnośnie tabeli zwrócił uwagę na częstotliwość pobierania opłaty, której tam 
nie ma. 

- pan Glimasiński oznajmił, że omawiał te zagadnienia szczegółowo na 
komisjach, wysokość stawek opracowana na podstawie danych z firm 
wywozowych, opracowano na p[odstawie sugestii izby obrachunkowej, 

- radny Worach odniósł się do kompatybilności uchwały z deklaracją, ponieważ 
w deklaracji nie ma zapisanego np., jeżeli ktoś wystawi pojemnik raz do roku 
to, jaka opłatę wniesie  

- pan Glimasiński oznajmił, że te dane służą do kalkulacji kosztów, mieszkańcy 
płacą ryczałt, 

- Wójt stwierdził, że na komisjach podkreślił swoje stanowisko względem RIO, 
dodał, że sąsiednie gminy podjęły identyczne uchwały jak Rada Gminy 
Poświętne poprzednio, RIO nadzorujące Inowłódz czy Rzeczyce mieści się w 
Skierniewicach i nie widzi problemu, co innego widzi RIO w Piotrkowie, 
szanuję to, że radny docieka, nasuwa się pytanie czy znowu odpuścić 
mieszkańcom domków rekreacyjnych a niech nasi mieszkańcy będą płacić 
coraz więcej. Zacytował wypowiedzi poprzedniego sekretarza, Na rozprawie 
wskazano, na co mamy zwrócić uwagę, uchwały są przygotowane tak jak 
życzyła sobie Izba. Mamy jeden cel, aby egzekwować maksymalnie należności 
od działek. Problemy drogowe zatrzymały panią mecenas, ale na pewno 
dojedzie. Cieszy nas to, że te domki są płacą oni podatki, ale chcemy szanować 
wszystkich równo. Apelował o podjęcie uchwały. 

- radny Worach stwierdził, że po zapewnieniu Wójta pozostaje się tylko zgodzić 
z tą uchwała, jestem za zrobieniem porządku z działkami, moje wątpliwości 
dotyczyły treści uchwały, o co dopytywałem, proszę nie przedstawiać tego w 
ten sposób, że wstał Worach i jest przeciwko nałożeniu opłat na działkowców. 

- pan Glimasiński zapoznał zebranych z uchwałą izby w sprawie poprzedniej 
uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki 
letniskowe lub innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, położonych na terenie Gminy Poświętne oraz ustalenia stawki opłaty 
za pojemnik głosowano jednogłośnie. 
Ad.10.e. Pan Glimasiński pracownik urzędu przedstawił projekt uchwały w sprawie 
określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
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- uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi głosowano 
jednogłośnie. 
Ad.10.f. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w oddziałach przedszkolnych i innych formach 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Poświętne przedstawiła pani 
Grzybek Zastępca Wójta. 
- uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w oddziałach przedszkolnych i innych formach 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Poświętne głosowano 
jednogłośnie. 
Ad.10.g. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości dofinansowania posiłków 
dla dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Poświętnem filia Dęba z terenu 
Gminy Poświętne w roku szkolnym 2015/2016 przedstawiła pani Kośka Skarbnik 
Gminy, dodała, że uchwała ma na celu wyrównanie opłat ponoszonych przez rodziców 
do posiłków dzieci. 

- radny Worach pytał o koszty posiłków dla dzieci z Brudzewic, 
- Wójt zapewnił, że dzieci z Brudzewic będą traktowane tak samo, z dyrektorem 

ustalono, że skoro jest stołówka to trzeba z niej korzystać, która generuje koszty 
a spełniamy wymogi, aby dowozić posiłki, być może w przyszłym roku 
zastosujemy to do Dęby, nie należy dopatrywać się czegoś dziwnego. Były 
różne pomysły dotyczące stołówki nawet likwidacja, obecnie jesteśmy w stanie 
obsłużyć również Brudzewice. 

- radny Worach stwierdził, że byłoby dobrze gdyby wszystko wróciło do stanu 
poprzedniego, gdzie posiłki ze stołówki były dowożone autobusem do 
Brudzewic, ale poszło o wymogi sanitarne, czy spełnimy obecnie wymogi 
sanitarne, aby w pewnym momencie nie trzeba było wstrzymywać 

- Wójt stwierdził, że na przepisy i przestrzega prawa, rozpoczęto od rozmów z 
sanepidem, zapewniam, że z dyrektorem chcemy, aby stołówka pracowała na 
miarę możliwości, stołówka ma dobre zaplecze i może obsłużyć dużo osób, 
posiłki nie będą dowożone przy pomocy autobusów, będziemy rozmawiać na 
komisjach, nie będzie wprowadzanie uchwały od zaplecza, przygotowaliśmy 
się do podjęcia uchwały. Poruszył kwestie zastrzeżeń wnoszonych przez organ 
nadzoru do uchwał w poprzedniej kadencji w czasie, kiedy przewodniczącym 
był radny Worach, dodał, że wracanie uchwały nie oznacza błędów czy złej 
pracy biura rady czy radcy, dodał, że wszystko można sprawdzić. Zaznaczył, 
aby nie robić wtyczek skora radny jest trochę starszy, co nie znaczy, że coś 
więcej wie. Stwierdził, że chce się uczyć od starszych i młodszych, dodał, że 
wraz z dyrektorem posiadają podstawową wiedzę o dożywianiu dzieci. 

- radny Worach stwierdził, że jest zaskoczony tonem wypowiedzi, zwrócił się z 
wnioskiem o przygotowanie na następną sesję wykazu cofniętych uchwał z 
podziałem na poszczególne lata w poprzedniej kadencji. 
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Za  przyjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości dofinansowania posiłków dla 
dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Poświętnem filia Dęba z terenu 
Gminy Poświętne w roku szkolnym 2015/2016 głosowano jednogłośnie. 
Ad.10.h. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetowego w roku 2015 przedstawiła pani Kośka Skarbnik 
Gminy, dodała, że planowana była wyższa kwota pożyczki, jednakże ostatecznie 
została zmniejszona ze względu na niższe koszty inwestycji, 
- uwag nie wniesiono, 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetowego w roku 2015 głosowano jednogłośnie. 
Ad.10.i. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2015 przedstawiła 
pani KOśka Skarbnik Gminy, 
- uwag nie wniesiono, 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2015 głosowano 
jednogłośnie. 
Ad.10.j. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 
- uwag nie wniesiono, 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
głosowano jednogłośnie. 
Ad.10.k. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu GOPS  przedstawiła pani 
Szaławiło radca prawny,  dodała, że zmiany dotyczą generalnie nazewnictwa i adresu 
wynikłe z powodu przeniesienia ośrodka, dodano też zapis dotyczący realizacji 
nowych zadań nałożonych na gminy ustawami. 
- uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany statutu GOPS głosowano jednogłośnie. 
Ad.11. Interpelacji nie złożono. 
Ad.12. Radny Serafin poruszył kwestie dotyczące szkód łowieckich, zwrócił się z 
prośbą o podjęcie interwencji w kołach łowieckich. 

- Wójt oznajmił, że problem jest powszechnie znany i dotyczy nie tylko naszej 
gminy. 

- radny Skrzypek Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z wyjaśnieniami 
Ministerstwa Rolnictwa odnośnie podejmowanego na VIII Sesji stanowiska 
Rady odnośnie rolnictwa,. Zapoznał ponadto z listem Marszałka Senatu 
przesłanego w związku z 25 leciem samorządności w Polsce, przekazał 
zebranym przesłane życzenia. 

- radny Worach poruszył przebieg prac w Brudzewicach przy równaniu poboczy, 
zwrócił się z pytaniem czy prace będą kontynuowane, ponieważ mieszkańcy 
donoszą, że prace zostały przerwane na granicy jego obwodu, domniema, że 
jest to powodem to, że często zadaje pytania i zbyt często odzywa się na 
sesjach, ma nadzieję, że zostanie to naprawione, zwrócił się z prośbą o 
wywożenie urobku na nierówności w drogach na Błotach, co spowodowałoby 
zmniejszenie kosztów dokończenia inwestycji. 

- Wójt stwierdził, że radny nie potrafi się komunikować i gdyby przełamał nie 
wiadomo, jakie waśnie i spory to dawno wiedziałby, że inwestycja będzie 
kontynuowana, oznajmił, że wszystkich radnych traktuje jednakowo i nie 
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kieruje się tokiem myślenia radnego, dodatkowo to wykonuje to, co rada 
uchwali, niepotrzebne są takie wycieczki słowne, dodał, że jeszcze chwila i 
radny posunąłby się do pomówienia, stwierdził, że nie można zarzucać 
włodarzowi gminy, że coś tam zatrzymuje, rozmawia z radnym Wiecheckim i 
panią sołtys i wszystko jest ustalona, pan dowiaduje się ostatni z powodu tego, 
że nie rozmawia z Wójtem, oznajmił, że wie, iż radny nie zaakceptuje 
demokratycznego wyboru Wójta, zaapelował, aby radny nie działał na szkodę 
swoich wyborców, prace nadzoruje pan Barul, prace przerwano z powodu innej 
konieczności, inni radni i sołtysi potrafią rozmawiać, radny Wiechecki był 
inicjatorem tych prac, mamy ustalona politykę wykorzystania naszych sił nie 
tylko na drogach, ziemia jest odpowiednio wykorzystywana, jest ustalany 
harmonogram prac a pan Barul doskonale radzi sobie z wykorzystaniem 
pracowników interwencyjnych. Widzę nieracjonalne zachowanie, dwa dni temu 
rozmawiałem z panią sołtys i wszystko było ustalone, proszę uspokoić swoich 
mieszkańców.  

- radny Wiechecki oznajmił, że radny mógł uzyskać informacje dużo wcześniej. 
Po zakończeniu dyskusji i wyczerpaniu zagadnień przewidzianych pod obrady X Sesji 
radny Skrzypek Przewodniczący Rady o godzinie 1510 zamknął posiedzenie X Sesji 
Rady Gminy Poświętne. 
Protokołował 
         Przewodniczył 
Bolesław Kośka 
         Przemysław Skrzypek 


